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KiBÉD KöZSÉG öNKöRMáNyZATA  
május 23-án hirdette meg az Elektronikus Közbeszerzési
Rendszeren (SEAP) keresztül a “Multifunkcionális orvosi rendelő
építése Kibéd községben” elnevezésű projekt tervezését és ki-
vitelezését. A közbeszerzés becsült értéke 970.428 lej áfa nélkül. 

2018. május 18.-21. közötti időszakban a gyáli
testvértelepülés meghívására a kibédi Piros
Koszorú Néptánccsoport és egy 8 tagú kül-
döttség részt vett a Pünkösdi Utcazenei Fesz-
tiválon Gyál városában.
A szervezők gazdag programmal készültek.
Szombaton Budapesten 3D-s mozifilmet
néztünk meg, sétáltunk a rakparton és a Lán-
chídon, majd meglátogattuk a Parlamentet.
Vasárnap délután részt vettünk a „Kibédi hét-
köznapok” fotókiállítás megnyitóján. Ezt
követően táncosaink nyárádmenti- és sóvidéki
táncokat mutattak be a Polgármesteri Hivatal
előtti téren. Korondi Zsófia-Tünde marosmenti
népdalokkal kápráztatta el a közönséget. Gyer-
mekeinknek nagyon tetszett a Galopp-major,
a 3D-s mozi és a Parlament is. 

Köszönjük szépen a lehetőséget és a sok szép
élményt a szervezőknek. 

Mátyus Zsuzsánna - tanítónő

A Képes 
Krónika és
képes krónika

A középkori  magyar történet legjelentősebb
forrása, azaz első világi tárgyú kódexünk
a Képes Krónika, amely így kezdődik:

„Az Úr  ezerháromszázötvennyolcadik évében,
ugyanazon Úrnak menybemenetele nyolcadában
(május 15.) kedden kezdtem el ezt a krónikát a
magyarok  régi és legújabb tetteiről, eredetükről,
növekedésükről, diadalaikról és bátorságunkról.”
Azóta éppen 660 esztendő telt el. 

Sokat vitatták, ki lehet a krónika szerzője.
Legelfogadottabb nézet szerint Kálti Márk
fehérvári őrkanok írta. Szövegét 147 darab
arannyal  díszített színes kép  egészíti ki. Érde-
mesnek  tartom megjegyezni, hogy a mű kelet-
kezésének  ideje Nagy Lajos királyunk uralko-
dásának éveire esik, akit Petőfi Sándor így
nevez: „Észák, Kelet és Dél hulló csillaga.”

Akit érdekel nemzetünk múltja, bizonyára
olvasta vagy olvasni fogja a Képes Krónikát,
és gyönyörködni fog a színes képekben.

S most a kibédi kis felfedezők csapatának
„képes krónikája,”-ról is említést teszek. Ez
nem évszázadokat, csupán 18 évet ölel fel.
Írása az ezredfordulón, azaz 2000-ben kez-
dődött. Első oldalán a csapat „családfája”,
amelyről közel 70 gyerek neve olvasható. 

Ez  a krónika 18 évi tevékenységünket
szövegben és képekben mutatja be. Kis „csa-
ládfánkon” olyan nevek is szerepelnek, melyek
viselői közül többen már szülők. Vajon a
gyerekeik neve „felkerül  valaha” képes
krónikánk családfájára? Remélem.

Mátyus Ilona – tanítónő

Kibédiek a gyáli Pünkösdi 
Utcazenei Fesztiválon
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Hírek

„Decentralizált államot, valós önkormányzatiságot
és a prefektusok hatáskörének korlátozását
akarjuk az alkotmány által megszabott módon.
Ezen három elv alapján dolgoztuk ki a közel
száz módosító javaslatunkat, amelyeket a köz-
igazgatási kódex tervezetéhez fogalmaztunk
meg. A jogszabály hosszú távon meghatározza
az önkormányzatok működését, ezért nem
mindegy, hogy olyan törvényt sikerül-e elfogadni,
amely valóban lényegesen decentralizál, és
ezáltal egyszerűbbé, hatékonyabbá teszi a
helyi közigazgatás munkáját, vagy tovább köz-
pontosít, és olyan hatáskörökkel ruházza fel a
prefektusokat, amelyek túllépik az alkotmá-
nyossági keretet” – fogalmazott CSeKe 
AttILA, az RMDSZ szenátusi frakcióvezetője
szerdán annak kapcsán, hogy a közigazgatási
kódex tervezetének elemzésével foglalkozó
speciális parlamenti bizottság befejezte a jog-
szabály általános vitáját.
A különbizottsági általános vita során a szak-
minisztérium ismertette a tervezet fontosabb
rendelkezéseit, illetve meghallgatták a különböző
önkormányzati szintek, valamint a prefektúrák
képviselőit, a Köztisztviselők Országos Ügynök-
ségének vezetőit, az Országos Feddhetetlenségi
Ügynökség elnökét.  A bizottság jövő héten
kezdi el az iktatott módosító javaslatok, köztük
az RMDSZ által benyújtott 95 módosítás
vitáját és szavazását. Majd ezt követően,
három héten belül a szenátus plénuma elé
kerül a közigazgatási kódex tervezete.

CSÁSZÁr KÁrOLY SZeNÁtOr:
„Egyik legfontosabb politi-
kai vállalásomhoz kerülünk
napról napra közelebb! 

A szenátus ugyanis első házként fogadta el
tegnap az 1991/18-as számú törvényt (föld-

törvényt) módosító javaslatainkat, amelyeket
Tánczos Barna szenátor kollégámmal eszkö-
zöltünk. Nagy örömömre szolgál, hogy az,
ami személyes ambícióm és kampányígéretünk
is volt, lassan beteljesülni látszik. Módosító
javaslataink elfogadása nagy lépés ebbe az
irányba. A módosítások elősegítik, hogy a tu-
lajdonosok vagy azok örökösei a lakóházak és
melléképületek alatti, valamint az ezekhez
tartozó területek tulajdonjogát igazoló birtok-
levelet igényelhessenek, és amennyiben nem
áll rendelkezésre egyéb, a tulajdonjogot
bizonyító okmány, bizonyítékként elfogadható
lesz a szomszédok nyilatkozata. Mindemellett
a módosítások elősegítik a ház alatti és körüli
területek betelekelését azokban az esetekben
is, amikor nincs telekkönyv, vagy a telekkönyvben
a román állam szerepel tulajdonosként, vagy
abban az esetben, ha a ház körüli udvar és
kert nem képezte államosítás (kollektivizálás)
tárgyát. E módosítások megoldják azon prob-

lémákat, amelyeket a megyei földosztó bizottság
által elfogadott szabályzatok gördítettek a
helyi földosztó bizottságok (polgármesteri hi-
vatalok) és az igénylők elé, ekként konkrét
orvoslattal szolgálnak ilyen ügyekben. Mint
már említettem, elfogadott bizonyítékként te-
kintenek majd a szomszédok nyilatkozatára, a
mezőgazdasági nyilvántartás alapján kibocsátott
igazolásra, vagy az adózási tanúsítványra. 
E módosítások elfogadásának szükséges és
célszerű voltát a képviselőházban is határozottan
fenntartjuk majd. Amennyiben a képviselőház
is jóváhagyja, a Maros megyeiek egyik nagy
problémája, éspedig a lakóházak alatti és
körüli udvar, kertek betelekelésének gondja
oldódik meg. Bízom abban, hogy heteken
belül jó híreket közölhetünk a kültelkek tele-
kelésével, valamint a kézzel írott adásvételi
szerződések elfogadásával kapcsolatban is."

KeLeMeN HUNOr a marosvásárhelyi cen-
tenáriumi évről szóló szemináriumon: A ro-
mán-magyar együttélést vizsgáló közvélemény
kutatásunkból kiderül: 28 év után az Erdély
területén élő románok nyitottabbak a magyarok
irányába. Az erdélyi politikusok esetében a
helyzet változatlan: továbbra sem mernek elő-
relépni, változtatni, ha a magyar közösség
jogbővítéséről van szó. A Regátban nagyobb
bizalmatlanságról beszélhetünk a társadalom
körében, de nyugodtabb, nyitottabb megkö-
zelítésről, ami a politikusokat illeti.

Decentralizált államot, valós önkormányzatiságot 
és a prefektusok hatáskörének korlátozását akarjuk...


